
Visoki predstavnik izjavio da
Radna  skupina  za  Srebenicu
mora biti ponovo sazvana
Visoki predstavnik Paddy Ashdown  je prezentirao mjere koje se
moraju  poduzeti  da  bi  se  završio  rad  Povjerenstva  Vlade
Republike Srpske za Srebrenicu, kako bi bile identificirane i
dovedene pred lice pravde sve osobe koje su sudjelovale u
masakru u Srebrenici.

U pismu upućenome predsjedniku Vlade Republike Srpske Peri
Bukejloviću Visoki predstavnik je reagirao na Izvještaj Radne
skupine  za  provedbu  zaključaka  navedenih  u  Konačnome
izvještaju  o  Srebrenici.  Izvještaj  Radne  skupine  je
prezentiran  Visokom  predstavniku  31.  ožujka.

Visoki  predstavnik  je  naveo  da  je  Izvještaj  predstavljao
ozbiljan zadatak ali se složio i s mišljenjem Radne skupine da
je Izvještaj nepotpun te da predstoji još mnogo posla da bi se
ispunili zahtjevi postavljeni u prosincu.

Visoki predstavnik je izrazio svoju zabrinutost činjenicom da
glavni razlog predstavlja to što je rad Radne skupine bio
ometan  nedostatkom  pune  suradnje  od  strane  Ministarstva
unutarnjih poslova Republike Srpske navodeći da Ministarstvo
unutarnjih  poslova  RS  nije  dostavilo  detaljne  podatke  o
nekoliko stotina osoba koje su se nalazile u Srebrenici u
srpnju 1995. godine pod izravnom ili neizravnom nadležnošću
Republike Srpske.

Ni  Ministarstvo  obrane  Republike  Srpske  nije  u  potpunosti
surađivalo. Umjesto da, kako je to traženo, dostavi popis
pripadnika  Vojske  Republike  Srpske  koji  su  sudjelovali  u
događajima  u  Srebrenici,  Ministarstvo  je  Radnoj  skupini
dostavilo  popis  s  imenima  25.000  osoba  koje  su  bile
razmještene u područje Srebrenice u srpnju 1995. godine, a da
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pri tome nije navelo koje su od tih osoba bile u sastavu
postrojbi koje su sudjelovale u masakru.

Sukladno  gore  navedenome  Visoki  predstavnik  je  informirao
predsjednika  Vlade  Bukejlovića  da  Radna  skupina  mora  biti
ponovo sazvana bez odlaganja sa sljedećim mandatom:

Da zahtijeva od Ministarstva unutarnjih poslova da do
31. svibnja dostavi podatke koji nedostaju
Da osigura da svi materijali dostavljeni Povjerenstvu za
Srebrenicu  budu  proslijeđeni  Radnoj  skupini  do  31.
svibnja
Da  utvrdi  razloge  za  neadekvatan  odgovor  Vojske
Republike Srpske
Da kompletira popis imena (trenutni broj je 892) osoba
koje se povezuju s masakrom, a koje su trenutno uposlene
u institucijama BiH ili Republike Srpske i
Da  cjelovit  popis  dostavi  tužitelju  BiH  i  Haškom
tribunalu.

Visoki predstavnik je dao uputu predsjedniku Vlade Bukejloviću
da zahtijeva da predstavnik Vlade Republike Srpske prisustvuje
sljedećim sastancima Radne skupine te da osigura da Radna
skupina posjeduje sva sredstva potrebna da dovrši svoj rad.

Visoki predstavnik je u svom pismu jasno rekao da očekuje da
Republika  Srpska  osigura  da  svi  podaci  budu  u  potpunosti
dostupni  Haškom  tribunalu  i  tužiteljima  BiH.  Sve  daljnje
aktivnosti protiv imenovanih osoba, kada bude potrebno, će se
poduzeti tijekom sudskoga procesa.

Da ne bi bila ometana daljnja istraga i aktivnosti Haškog suda
i tužitelja BiH Visoki predstavnik je rekao da ga je Carla del
Ponte,  glavna  tužiteljica  Haškog  suda,  zamolila  da  se  ne
objavljuje  popis  imena  priložen  u  dodatku  Izvještaja  o
Srebrenici pošto bi to moglo omesti ili ugroziti dalje istrage
i kasnije zakonske akcije koje bi poduzimali Haški sud ili
tužitelji  BiH.  Međutim,  Visoki  predstavnik  je  odlučio  da



izvještaj Radne skupine, bez popisa imena, postane dostupan
javnosti u sljedećim danima.

Završavajući  svoje  pismo  Visoki  predstavnik  je  podsjetio
predsjednika  Vlade  Bukejlovića  na  suštinski  značaj  zadatka
Radne skupine. «Mandat Radne skupine je mandat Vlade Republike
Srpske,  a  posebno  predsjednika  Vlade  Republike  Srpske.
Očekujem od vas i vaše Vlade da sudjelujete u tome i date
svoju punu potporu.»


